
„Pokud máte srdce dobrodruha, pojďte do toho,“ zve 

na Arcidiecézní setkání mládeže otec Bulvas  

Jestli někdo ví, co nás čeká na Arcidiecézním setkání mládeže, je to právě otec 

Petr Bulvas. Jako biskupský delegát pro mládež totiž celou akci plánuje a již   

dopředu slibuje, že se určitě máme na co těšit.  

  

  

Otče Petře, jaký je váš úkol ve vztahu k mladým arcidiecéze?  

Otec arcibiskup mě před lety jmenoval biskupským delegátem pro mládež, tak se snažím na mladé 

často myslet v modlitbě. Jezdím po celé arcidiecézi a snažím se být v kontaktu se zástupci v děkanátech. 

Vytvářím s týmem centra pro mládež kurz pro budoucí animátory v Rajnochovicích, koordinuji všechnu 

činnost s mládeží v arcidiecézi a hlavně chci být blízko všem mladým.  

  

Už za měsíc nás čeká arcidiecézní setkání, na co se můžeme těšit?  

Letošní setkání bude v nádherné sportovní hale v Přerově a pan ředitel nám poskytl krásné prostory ve 

škole na přednášky. Myslím si, že setkání bude opět skvělé, stejně jako v předešlých letech. Já osobně 

bych se asi těšil na krásný program, setkání s biskupy, ale hlavně s mládeží navzájem, protože setkat se 

s více než tisícovkou mladých z celé diecéze se určitě nepoštěstí každý den. Přijedou přednášet skvělí 

manželé a budou tam i duchovní témata a kněží, kteří jsou oblíbení u mladých lidí. Z odpoledního 

programu bych pak zmínil např. divadlo, které si mladí připravili.  Věřím, že každý si tam objeví něco, 

co ho zaujme.  

  

Poodhalíte i nějaká konkrétní témata přednášek?  

Myslím si, že zazní přednášky a svědectví, která budou pro mnohé oslovující. Přijede např. jedna řeholní 

sestra, která byla dříve prostitutka, a budou tam taky kluci z komunity Cenacolo. Žijí v komunitě, kde 

se snaží zbavit závislosti nebo jen najít smysl života, se kterým se teď perou.  

  

Mohou se mladí najít v těchto svědectvích, když se do nich zaposlouchají?  

Věřím, že ano. Kluků z Cenacola se mohou ptát, co dělají, aby opět našli smysl života. Během vánoc 

jsem byl na jejich programu, kde říkali, jak opět našli radost ze svého života a proč jsou radostní, 

spontánní a svobodní. 

  

Můžete nám odhalit některé zvláštní hosty programu?  

Už jsem zmiňoval, že tam budou manželé, tak se můžete konkrétně těšit na Imlaufovy, Lokajovi nebo 

Kvapilíkovi, sestru Gabrielu Novou, která je bývalá prostitutka. Mezi hosty bude i senátor Zdeněk 

Papoušek, který bude mluvit o politice nebo Karol Matlok, který bude přednášet o Eucharistii. Mnozí 



jistě znáte spirituála Arcibiskupského gymnázia Petra Káňu, který promluví o křesťanských hodnotách. 

Před mladé se postaví i sami mladí, třeba ti, kteří strávili dobrovolnickou službu v Keni nebo v Bulharsku 

na misiích spolu se salesiány.   

  

Myslíte si, že se bude letošní setkání lišit od těch předchozích?  

Každé setkání je vždy naprostý originál, a tohle bude možná originální tím, že budeme poprvé v krásné 

velkokapacitní sportovní hale. Budeme se snažit využít prostor haly i pro nějaké moderační prvky, kde 

chceme pracovat se světlem, s hudbou, což věřím bude hodně zajímavé.   

  

Vy jste jako mladý jezdíval na taková setkání?  

Ano jezdíval jsem spolu se svým společenstvím.  V podstatě to bylo prostředí, ve kterém jsem vyrostl, 

takže to pro mě není nic neznámého. 

  

Zažil jste na těchto setkáních to, že vás Bůh oslovil nebo že na vás to prostředí nějak silně 

zapůsobilo?  

Můžu říct, že mnohá setkání mládeže pro mě byla obrovským povzbuzením. Zažil jsem setkání, kde 

vznikly krásné přátelské vztahy. Z mnoha setkání jsem si odnesl hluboké myšlenky, nad kterými jsem 

později dál přemýšlel a pomáhaly mi orientovat se v životě. Rád vzpomínám na Světový den mládeže 

v Čenstochové, po kterém jsem nastoupil do semináře. Pro kněžství jsme se rozhodl už před setkáním, 

ale tam se mé rozhodnutí více upevnilo. Každé setkání bylo pro mě něčím výjimečné a zažil jsem tam 

věci, ke kterým se vracím a oslovují mě i dnes, po mnoha letech.  

  

Myslíte si, že existuje něco, co z vaší pozice jako organizátora může setkání pokazit, něco, čeho se 

obáváte?  

Přiznám se, že strach nemám. Zažívám, že na setkání přijíždí mladí s otevřeným srdcem, nechtějí si to 

prožít jen sami mezi sebou, ale i s ostatními, a to vždy vytváří krásnou atmosféru. Já nemám strach 

z toho, jak dopadne připravované setkání, spíš se obávám, že někteří to zabalí dřív, než tam vůbec 

přijedou (smích). Že si prostě řeknou „nestojí mi to za to přijet do Přerova.“ Těchto mladých je mi líto, 

protože nebudou moct s námi prožít skvělé setkání, jako ti, co tam přijedou.   

  

Čím byste tyto váhající povzbudil, aby přijeli?  

Domnívám se, že vy mladí máte rádi dobrodružství a rádi poznáváte nové věci. Možná jste ještě 

arcidiecézní setkání nikdy nezažili a máte jen obavy o to, že tam nebudete nikoho znát a že to bude 

hrozná nuda. Ale pokud máte srdce dobrodruha, tak pojďte do tohoto dobrodružství. Pojďte zkusit 

něco nového, abyste si ověřili, že i takové setkání pro vás může být skvělé. Já do toho jdu s vámi. 

Přijeďte prožít toto krásné setkání spolu s dalšími mladými z celé naší arcidiecéze. 

  

Jakub Smyčka a Tomáš Pavelka  


